
Pracovní skupina Programu regenerace
10.9.2021
zápis ze schůzky
Přítomni:
David Hlaváč, Alexandr Holub, René Brož, Martin Šnorbert, Jan Luštinec
Omluveni:
Jiří Lízler, Jana Nonnerová, Tomáš Kesner, Vladimír Richter, Aleš Kožnar
Hosté:
Vladimír Vinklář, Jiří Paulů, David Ulrych, Petra Fišerová

1. Prostor pod zahradním domkem

Na dnešní schůzce byl prezentován koncept nového zadání pro zpracování návrhu úpravy prostoru pod
zahradním domkem. Koncept bude předán A. Holubovi k doplnění {přetlú adCěler,í řP). Z diskuze k tématu
doplňujeme, že garantem záměru by mělo b,it oddělení památkové péče, resp. pověření zástupci orgánů
státní památkové péče. K mobiliáři bylo dnes upřesněno, že se jeví jako vhodné zkombinovat pevná místa
k sezení (na místě zabudovaný mobiliář - cca 50 míst) s místy mobilními (nutno řešit v souvislosti
s uskladněním mobiliáře).

Na příští schůzce budou dohodnuty podrobnosti ohledně způsobu oslovení možných zpracovatelů
návrhu /např.: www.vrbas.cz (Brno), www.arch.czlsendler (Brno), www.popela.eu (Nové Hrady),
www.zahrarch.cz (Kostelec nad Labem), dále též ing. arch. Tůma a ing. arch. Langerová (atelier L s.r.o.)/.

2. Sjednocení vzhledu informačních tabulí ve městě

Na dnešní schůzce upozornil D. Hlaváč přítomné na novou informačnítabuli na tzv. modráskové louce.
Ukazuje se, že umísťování informačních tabulí v Jilemnici probíhá nekoordinovaně.

Nicméně na aktualizaci tzv. grafického manuálu k prezentaci města Jilemnice, kde budou popsány i

sjednocující prvky k použití na informačnítabule, D. Hlaváč již pracuje. Aktualizovaný manuál bude přístupný
prostřednictvím internetových stránek města veřejnosti.

Přítomným byl prezentován přehled informačních tabulí ve městě vč. jednoduché fotodokumentace.
Ještě je třeba doplnit tři informační tabule JOS Jilemnice (,,na popravišti", ,,nový sv. Jan", ,,u Karla"), dvě
informační tabule umístěné v zámeckém parku a již zmíněnou ,,modráskovou louku". Fotografie většiny
pamětních desek a informačních tabulí jsou zveřejněné na internetových stránkách města
https://www.mestoiilemnice.cz/czlinfoserver/pamatkova-pece/pa matkova-pece-fotoealerie/. Sem bude
doplněn odkaz ,,ostatní informační tabule" a soupis. Fotografie budou aktualizovány - zajisti orit!ěie*í PP.

J. Luštinec upozornil na špatný stav šindelové stříšky nad informační tabulí o Zvědavé uličce na kraji
Zvědavé uličky, Opravu ;#,Jil§li #dď#j*rri FS,

3. Pamětní deska na radnici (+ prof. Marek), informační tabule na tzv. starý hřbitov

Pamětní deska na radnici a informační tabule na starý hřbitov budou zadány do rniroby po skončení
Dnů evropského dědictví a zjištění finančních rezerv na jejich výrobu. Před zadáním do výroby je nutné
provést důkladnou korekturu textu - zajisti ,;C,jěieni PP.

4. Pamětní deska St. Zindulky

P. Kynčl dodal cenovou nabídku na výrobu kamenné pamětní desky St. Zindulky, ta zní na 87 568,- Kč
vč, DPH. Tato nabídka je nižší než nabídka kamenictví Hromádka a syn z Hořic - přítomní se tedy shodli na
tom, že bude r4íroba desky zadána kamenictví p. Kynčla.

Pamětní deska bude slavnostně odhalena 5, 5. 2022, v den výročí narození St. Zindulky, je tedy
naprosto nutné, aby byla vyrobena a nainstalována s dostatečným předstihem.
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5. Program regenerace MPZJilemnice pro období 2022-2a32- osnova

Na dnešní schůzce byla prezentována přepracovaná osnova Programu regenerace MPZ Jilemnice pro
období 2022- 2032. Návrh byl krátce diskutován a drobně upraven. Aktuální podoba osnovy dokumentu je

;:ř íi * h a tl lclhrrl,t; rú pi s u,

Oddělení památkové péče bude nyní na dokumentu pracovat a bude členy pracovní skupiny průběžně
informovat o postupu, případně konzultovat nejasností.

6. Program regenerace MPZ Jilemnice v roce 2021

V rámci Programu regenerace MPZ Jilemnice byly pro letošní rok naplánovány tři akce obnovy: 1/
dokončení uýměny střešní krytiny a opravy střechy budovy školy č.p. 288,2/ celkové restaurování sousoší Sv.
Kříže na Masarykově náměstí a 3/oprava střechy budovy blývalé městské spořitelny č.p. 140 (soukromý
vlastník}. Oprava střechy budovy školy č.p. 288 byla stavební firmou ke konci letních prázdnin zdárně a ve
vysoké kvalitě dokončena. Restaurování sousoší Sv, Kříže probíhá pod pečlirným dozorem orgánů státní
památkové péče - během pracídochází k novým zjištěním a je nutné operativně odpovídat na nové otázky.
Mimo původní plán budou doplněny zlacené ratolesti a budou pozlaceny některé detaily na kamenných
rouších. Problematická je ale zatím třetí plánovaná akce obnovy: firma PAR|O odřekla v minulém týdnu
vlastníkovi budovy č.p. 140 realizaci prací (především z důvodu liknavosti zadavatele) a vlastník nyní
intenzivně vyjednává o náhradním řešení. Dnešního dne proběhne schůzka zástupců investora, potenciálního
nového dodavatele prací (p. ŽáčiU'1, orgánů státní památkové péče a zástupců města Jilemnice, na schůzce
bude nastalá situace diskutována.

7. Ostatní

J. Luštinec informoval přítomné o dalším poškození zasklení okula ve vrcholu klenby pohřební kaple
Haklovy. Je nutné o něm informovat majitele, vyzvat jej k nápravě - zabezpečení střechy (objektu) a stanovit
termín PrO realizaci opravy - žť;Tjjr{i l:rliťti;rrrl,, J,'i:j. V|astník kulturní památky je povinen ji udržovat v dobrém
stavu. V případě nečinnosti majitele hrobky doporučují přítomní, aby nejnutnější zabezpečující práce
provedlo město Jilemnice na vlastní náklady a ty pak na majiteli vymáhalo.

J. Luštinec dále upozornil na změny v rodině p, Mence z Valteřic. Ten se po zdlouhavém vyjednávání a

soudním sporu stalvlastníkem litinové sochy sv. Jana Nepomuckého u staré cesty do Horní Branné. Nedlouho
poté ale zemřel a zemřel i jeho syn. Bude se rodina schopna o sochu postarat? J. Luštinec navrhuje oslovit
rodinu Mencovu s dotazem po dalších záměrech souvisejících s péčí o sochu - :r;;i:;r:;ijii'iiir-::,;l i:}i'.

Stěhování sochy sv. Barbory do restaurátorské dílny bylo řádně objednáno, mělo by proběhnout cca
v polovině října 2a2I (rest, Pavel Roleček).

Všichni přítomní jsou srdečně zváni na všechny pořady a aktivity související se Dny evropského
historického dědictví, které se vJilemnici budou konat ve dnech 10.9. - 24.9.202L. Prsgrrnl. je ;sří!*hcii
Ť*b,ata r*plisr-i. V rámci dokončení oprav exteriéru budovy školy č.p. 288 v ul. Komenského byla připravena
malá rnýstavka fotografií zajímavostí z průběhu oprav a byla sestavena tabulka nákladů na práce převážně
v exteriéru budovy. Tyto podklady byly na dnešníschůzce prezentovány. Zmíněná tabulka nákladů je příloi,lt:u

t*hi,lts:úpísu,
Změna pravidel Programu na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí, které se nacházejí na

území města Jilemnice v bodech pojednávajících o dani z přidané hodnoty (přenesená daňová povinnost ad.)
byla konzultována s A. Hegrovou, pracovnicí finančního odboru, která přislíbila v dané věci odbornou radu a
pomoc. O dalším uývoji budou přítomní informování.

Trvající úkoly z minulých schůzek:

U 4h3.3.2a20 kestvl D, Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest, resp.
alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem na Kozinec
a zámér obnovy cesty za penzionem Alexandr byly oddělením PP již zpracovány. Připraven bude ještě podklad pro cestu
ke kapli sv. lsidora a též pro cestu u jilmové aleje na Hraběnce , Možnosti změny okruhů cest na
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Kozinci, úprava pěší stezky kolem Jilemnice apod., vše v návaznosti na lokalitu Kozinec, nebudou již v rámci činnosti
pracovní skupiny Programu regenerace rozpracovávány.

U9/18. 9.2020 kprůiezdnění prostrans.tví před sÝpkoul Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství
před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci,
komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města).

V 5lL2.2. 2O2t (rekonstrukce obřadní síně MěÚ Jilemnicel O dalším způsobu nakládání s autorským mobiliářem

manželů Markorných a s gobelíny prof. Masejdka bude jejich vlastník dále jednat se zainteresovanými stranami (oddělení
památkové péče, rada města, jilemnická ZUŠ ad.}. Domluvu bude koordinovat addělení PP.

U 2/10. 9. 2021 (omítkv v průiezdu tzv. nového pivovaru č.p. 70)

Opravy omítek v průjezdu se v letošním roce realizovat nebudou. Nadále platí úkoly související s revizí stavu
elektroinstalace v objektu, jak bylo uvedeno v minulém zápisu:

1/ velká elektroskříň: skříň vyčistit, a to i zevnitř, odstranit rez, znovu natřít
2/ dohledat revize na elektroskříně
3/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky za průzkum stavu elektroinstalace v objektu
4/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky na rozšíření VO do průjezdu
5/ vybrat vhodné svítidlo pro umístění v průjezdu
Splnění úkolů zprostředkuje, papř, příma zajistíaddělení pamótkavé péče.

U 7 / La. 9. 202L (Alei ..zo Alexandrem"|

Oddělení pamatkové péče připraví odůvodnění záměru obnovy uvažované cesty. Odůvodnění bude
zasláno členům pracovní skupiny k připomínkování a následně bude po úpravě zasláno lng. Lucii Kyksové
(Státní pozemkorr,ý úřad), se kterou majetkové oddělení MěÚ Jilemnice věc dosud konzultovalo. Přítomní
doporučují v plnění úkolu pokračovat.

Doporučení radě města:

1. Doporučit způsob nakládání s autorským mobiliářem manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka
v obřadní síni MěÚ Jilemnice. Majív prostorách zůstat, nebo mají být přemístěny a kam?

2. Přítomní doporučují pro další roky narnýšit objem finančních prostředků městského rozpočtu
v kapitole Propagace města.

Doporučení zastupitelstvu města: ---

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

10. 9. v 9:00 v zasedací síni MěÚ Jilemnice

Program příští schůzky :

- úkoly z minulých schůzek

- Anketní dotazník Programu regenerace - první návrh

sepsala: Petro Fišerovó, 13. 9. 2021
schvólil: David Hlovóč, Jiří Lízler

l
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